
VÝLET DO SAFARI PARKU 

DVŮR KRÁLOVÉ NAD LABEM

Stejně  jako  v loňském  roce  jsme  i  letos  naplánovali  pro  členy  ZO  OS  FN
PLZEŇ a jejich ratolesti výlet. Tentokráte padlo rozhodnutí na SAFARI PARK
ve Dvoře Králové nad Labem. Výlet  byl naplánován na 9.9.2023. Vzhledem
k tomu,  že  bylo  na  výlet  přispíváno  výhradně  z prostředků  naší  odborové
organizace,  tedy  bez  příspěvku  z  FKSP,  mohli  se  s nárokem  na  příspěvek
zúčastnit  i  nezaopatřená  vnoučata  našich  členů.  Nejprve  jsem  musela  zjistit
předběžný zájem o tuto akci. Na rozeslaný email reagovalo dostatečné množství
na  zaplnění  jednoho  autobusu,  avšak  nedostatečné  množství  na  zaplnění
autobusů  dvou.  Všem,  kteří  se  hlásili  nad  kapacitu  prvního  autobusu  jsem
sdělila, že pokud bude naplněn druhý, budou vypraveny autobusy dva. Snažila
jsem se, seč jsem mohla, shánět další účastníky, ale počet volných míst byl stále
velký. Mezi těmi, kteří čekali na naplnění druhého, byla i paní Böhmová, která
se oslovením spolupracovníků velmi podílela na obsazenosti druhého autobusu.
Jakmile bylo přihlášeno dostatečné množství účastníků, nakonec bylo přihlášeno
celkem 102 osob, mohla jsem začít konat. Začalo kolečko telefonátů, shánění
informací a dalšího zařizování potřebných věcí  spojených s  opravdu časově,
a  mnohdy  i  psychicky,  náročnou  organizací  takovéto  akce.  Po  vzájemně
vyměněných emailech a telefonátech mi bylo přislíbeno, odpovědnou pracovnicí
SAFARI  PARKU,  pro  naši  organizaci,  ideální  řešení.  Vstupenky  mi  budou
vydány na místě podle aktuálního počtu účastníků. Tím jsme se vyhnuli tomu,
že by nám propadly vstupenky, pokud by se někdo nemohl „na poslední chvíli“
zúčastnit. Vzhledem k narůstající ceně dopravy, bylo výborem naší ZO navrženo
a schváleno zajištění  závazných přihlášek,  kde účastník odsouhlasí  nevratnou
platbu  500,-  Kč  v případě  neúčasti  jím přihlášených  osob  (při  neúčasti  totiž
nelze přispět účastníkům z peněz ZO). Během postupující doby se mi ozvala
paní Böhmová, že na webových stránkách SAFARI, kde narazila na možnost
SAFARI TRUCKU a že  by bylo  dobré  zajistit  i  tento.  Protože  by účastníci
na truck již nemohli čerpat příspěvek naší organizace i s přihlédnutím k tomu, že
je  vždy  dosti  problematické  sehnat  všechny osoby přesně  na  čas,  jsem byla
zastáncem toho,  aby  si  jízdu  truckem zajistil  každý  ve  své  režii. Vzhledem
k tomu, že jsem poslala do SAFARI „předvoj – průzkumníka“ získala jsem další
informace  a  zajistila  dopředu  i  mapky  SAFARI  PARKU.  Od  tohoto
„průzkumníka“ jsem se také dozvěděla, že možnost jízdy truckem by mohla být
pro naši výpravu v ohrožení, neboť prý někdy již v 11 hodin bývá vyprodáno



na celý den. Bylo mi líto, že by naše výprava mohla o tento zážitek přijít, proto
jsem opět  volala  do  SAFARI  PARKU,  se  žádostí  o  informace.  Ty  mi  byly
sděleny,  ale  dostala  jsem  také  doporučení  ještě  kontaktovat  manažerku
zákaznického centra  k bližší  domluvě.  Od té  jsem se  dozvěděla,  že  na  truck
je nevratná blokace 1000,- Kč, také novou informaci o kapacitě trucků, která
se lišila od předchozí získané. Pro naši výpravu by byly třeba trucky tři. Paní
manažerka mi byla, díky tomu, že přivezu skupinu o sto osobách, nakloněna
a hledaly jsme časové možnosti, které by byly pro nás i pro ni schůdné. Mimo
jiné jsme se domluvily na nevratné blokaci pouze 1000,- za celou naši výpravu.
Dohodla  jsem se  tedy  na  předběžné  blokaci.  Poté  jsem obvolávala  všechny
přihlášené, abych zjistila jejich zájem. Paní Böhmovou jsem požádala o zjištění
zájmu od účastníků, které hlásila ona a já na ně neměla spojení. Zájem o jízdu
truckem  měli  všichni  přihlášení.  Opět  jsem  tedy  kontaktovala  manažerku
návštěvnického  centra  a  zařídila  vše  potřebné.  Definitivně  jsem  potvrdila
blokaci a dostala informaci, abych účastníky seznámila s tím, že se při návštěvě
SAFARI mají všichni sejít ve 13 hodin u nástupiště na truck a zde dostanou
další  informace  o  době  odjezdu  traku  s   jednotlivými  účastníky.  Také  jsem
dostala  instrukci,  abych připravila  dvě skupiny po 40 osobách,  které  by jely
postupně  ve  dvou  tracích  po  sobě.  Zbylým  20  účastníkům  bude  oznámeno
po jakém množství a v jakém čase budou jízdu trackem absolvovat.  Nato mi
však přišel email s požadavkem, že pokud se bude muset na truck dělit skupina
20 osob,  tak  pouze  na 10+10 nebo 12+8.  Po tomto emailu,  s  pro mne dost
nepochopitelným požadavkem, jsem měla sto chutí akci truck zrušit  a nechat
zařízení jízdy na každém z účastníků i s rizikem, že o jízdu přijdou úplně, neboť
jízdenky budou vyprodány. Nakonec přeci jen zvítězila snaha o zprostředkování
tohoto zážitku našim členům, a tak jsem pokračovala v akci. No dala jsem se
na  vojnu,  tak  musím  bojovat,  řekla  jsem  si  a  dokončila  vše  potřebné.  Pak
již  zbývalo  nelehké  vypracování  zasedacích  pořádků  autobusů  a  rozdělení
účastníků do skupin pro jízdu truckem aby vše bylo připraveno a akce měla
hladký průběh. A nastal den „D“ sobota 9.9.2023. Já vybavena všemi seznamy,
mapkami a ostatními potřebnými věcmi vyrazila na místo odjezdu, areálu FN
Bory.  Dorazila  jsem,  dle  plánu,  první  v   5,45  hod.  Po mě se  začali  scházet
účastníci výletu, které jsem postupně odškrtávala ze seznamu přihlášených osob,
rozdala jim mapičky SAFARI PARKU, vybrala peníze za truck, předala letáček
s informacemi, jakým pojedou autobusem a v jaké jsou skupině na truck. Poté
jsem všechny  přítomné  „vybavila“  dalšími  potřebnými  informacemi  a  mohli
jsme  nastoupit  do  autobusů  a  vydat  se  směr  Dvůr  Králové  nad  Labem.



V autobusu číslo jedna jsem cestovatele usadila na místa já, v autobusu číslo dva
paní  Böhmová,  kterou  jsem  požádala  o  spolupráci.  Oba  autobusy  opouštěly
bránu FN okolo 6,30 hod. Cesta byla klidná, rychle ubíhala a hlavně účastníci
sedící  vpředu autobusu se  náramně bavili.  Vyjma jedné „čůrací“  pauzy,  kdy
jsem  si  do  svých  seznamů,  krom  jediné  z  účastnic,  stačila  doplnit  čísla
mobilních telefonů všech cestujících, kdyby náhodou něco, nebylo třeba žádné
zastávky, a tak jsme na parkoviště SAFARI PARKU dorazili v luxusním čase.
Nejprve jsem došla zařídit  potřebné formality do pokladny. Zde jsem dostala
vstupenky  pro  všechny  účastníky,  jak  do  SAFARI  PARKU,  tak  na  truck.
Podepsala jsem zde potřebné dokumenty a získala nové informace, týkající se
jízdy truckem. Ty se bohužel opět lišili  od dříve získaných, a tak bylo třeba
udělat rychlé úpravy v počtu osob ve skupinách na trucky. Dobrou zprávou ale
bylo, že se všichni hned na počátku dozvěděli, v kolik hodin bude jejich truck
odjíždět a mohli s touto informací pracovat a časově si naplánovat prohlídku
SAFARI  PARKU.  Vzhledem  k tomu,  že  počet  účastníků  výletu  vyžadoval
rozdělení do tří trucků, požádala jsem, krom paní Böhmové, o spolupráci ještě
MUDr.  Šafářovou,  která  dostala  vstupenky na  truck pro třetí  skupinu našich
cestovatelů. Pak jsme již byli vpuštěni do areálu a každý mohl začít prohlídku
SAFARI  PARKU  ve  vlastní  režii.  Já  se  vydala  se  skupinou  svých
spolupracovníků, čítající šest dospělých a čtyři děti. Naše seskupení se nejprve
vrhlo na toalety a pak vydalo, stejně jako ostatní účastníci,  za zdejší faunou.
Nejprve jsme si prohlédli velbloudy, žirafy a nosorožce. Stejný plán cesty zvolili
i další účastníci zájezdu, které jsme u expozic zvířat mnohdy potkávali. Udržení
skupiny deseti  osob se  v průběhu prohlídky stal  téměř  nadlidský úkol,  a  tak
situaci  často  zachraňovali  naše  mobilní  telefony.  Postupně  jsme  si  prohlédli
slony,  želvy,  tučňáky  i  některé  druhy  primátů.  Poté,  co  jsme  si  dali  drobné
občerstvení v podobě hranolek či párku v rohlíku, prozkoumali dětští účastníci
část  SAFARI PARKU s hliněnými  stavbami.  Pak jsme se  již  pomalu vydali
na místo odjezdu trucku.  Část  naší  „grupy“ byla  totiž  v první skupině,  která
měla čas odjezdu určen na 13 hodinu. Všichni členové první „truckové skupiny“
dorazili  zodpovědně včas,  a  tak jsme se mohli  bez problémů vydat na jízdu
SAFARI  PARKEM.  Skupina  38  osob  byla  rozdělena  do  dvou  za  sebou
umístěných vleků prvního trucku. Jakmile jsme vyjeli,  mohli jsme pozorovat
různé  druhy volně se  pohybujících zvířat.  Abychom si  rozšířily  naše obzory
ze zvířecí říše, byl nám cestou podáván výklad, o jaké zvíře se jedná, kde žije,
čím se  živý,  jakých  rozměrů  dorůstá,  kolika  let  se  dožívá  a  mnoho  dalších
zajímavostí o tom kterém zvířeti, které jsme cestou míjeli. Převahu zde měly



antilopy,  ale  zhlédli  jsme  i  zebry,  žirafy,  okapy  a  další  obyvatele  zdejšího
SAFARI  PARKU.  Po  cestě  před  námi  i  za  námi  absolvovali  prohlídku
i návštěvníci v osobních automobilech, kteří však byli ochuzení o již zmíněný
odborný výklad. V horní části SAFARI PARKU jsme mohli vidět další, druhý,
truck  se  spolucestovateli  našeho  výletu,  který  právě  projížděl  spodní  částí.
S nedočkavostí jsme dorazili až ke „zlatému hřebu“ celé jízdy, a to ke lvímu
SAFARI.  Tady  byly  dosud  nezajištěné  boční  části  vleků  důkladně  uzavřeny
panem řidičem a mohli jsme jít na věc a vjet do části, ještě jednou důkladně
zajištěného,  lvího SAFARI.  Zde nám ještě  byly promítnuty hrůzné výsledky
nevhodného a zakázaného chování neukázněných návštěvníků, aby snad někdo
ze  zúčastněných  neměl  „roupy“  a  nenapadla  ho  nějaká  hloupost.  Poté  jsme
se  mohli  vydat  za  druhou bránu do světa  lvího SAFARI.  Podívaná to  byla
vskutku nádherná. Dva lvi se skupinou samic odpočívajících ve stínu zdejších
stromů. Při pomalém projíždění trucku se postupně někteří členové lví rodiny
zvedli, popošli či se posadili, snad abychom si je mohli prohlédnout v celé jejich
kráse. Jedna ze lvic měla výraz pravé lovkyně, a jak jsme se posléze dozvěděli
od  skupiny  v dalším  trucku,  který  nás  téměř  dojel,  tak  právě  tato  lovkyně
vyrazila  a  zaútočila  na  jedno  z osobních  automobilů,  projíždějících  lvím
územím.  Zasáhnout  prý  musel  trvale  přítomný  pracovník  SAFARI  PARKU
s  džípem.  Pohled  na  majestátní  zvířata  se  mi  podařilo  velmi  slušně
zdokumentovat,  a  tak  se  ve  fotogalerii,  může  každý  pokochat  jejich  krásou.
I ta nejhezčí podívaná však jednou skončí a my jsme opět zabezpečovací branou
opustili lví úsek a pokračovali v jízdě zbylé části SAFARI PARKU určené pro
jízdu truckem. Padesát minut jízdy s výkladem uteklo „jako voda“ a mi se opět
objevili  na místě,  kde jsme,  před téměř hodinou, do trucku nastupovali.  Zde
jsme  vyčkali  příjezdu  druhého  z trucků,  kde  jsme  měli  tři  účastníky  z naší
skupinky. Sotva jsme se sešli, došlo opět k rozdělení. Větší část z nás se vydala
utišit své hladové žaludky. Kolegyně Marcelka se svojí sestrou a dvěma dětmi
vyrazila  k části  s dětskými  lanovými  atrakcemi,  prý  vnukům  slíbila,  že  tam
zajdou. Měli jsme se opět sejít, až část hladových nasytí své žaludky. Jak tomu
již bývá zvykem, při cestě za potravou jsme potkali další naše spolucestovatele
se  stejným  úmyslem.  Společně  jsme  tedy  navštívily  zdejší  restauraci
s pivovarem a obsluhou. Jak se ukázalo, volba to nebyla úplně nejlepší. Více než
dvacet minut po objednání nám bylo sděleno, že jedno z objednaných jídel již
není k dispozici, Kolegové si tedy vybrali náhradu a nastalo další čekání. Doba
strávená čekáním na objednané jídlo byla velmi neutěšená. Zpozorovala jsem,
že  obdobný  problém  řešili  i  ostatní  zákazníci.  Některým  došla  i  trpělivost.



Také  druhý  stůl  našich  známých  tváří  řešil  v restauraci  nějaký  problém.
No volba zkrátka padla na nesprávný podnik. Po obědě jsme se měli opět vydat
za  krásami  zdejší  fauny  a  flory.  Telefonicky  jsem  se  spojila  s kolegyní
Marcelkou, abychom znovu spojili své cesty. V telefonátu jsem se dozvěděla,
že i v letošním roce budu mít „zážitek“ z cesty do svého článku. Marcelka, která
se od nás před jídlem odpojila a vyrazila na lanové atrakce, aby dostála svému
slibu, který svému vnukovi dala, mi do telefonu líčila svůj nejnovější zážitek.
S dětmi dorazila k lanové atrakci, kde se usadila a myslíc, že si užije chvilku
klidu   a  vypustila  vnoučka  do  provazových  útrob.  Po  chvíli  odpočinku
neodpočinku,  bystrým  okem  totiž  kloučka  neustále  sledovala,  se  to  stalo.
Chlapec  se  v jednom místě  atrakce  doslova  „zašprcnul“.  Akční  babička  tedy
vyrazila  ve  své  sukýnce  k záchraně  malého  dítěte.  Když  se  „prokousala“
pasážemi lan až k němu a chtěla jej vytáhnout směrem k sobě nahoru, zjistila,
že akci nebude moci hrdinně dokončit pouze sama v jedné osobě. Nožka malého
Davídka byla kdesi dole zaklíněna. Na pomoc tedy přispěchal další pomocník
v podobě tatínka, který zde prováděl dohled svého dítka. Dokonalá vzájemná
spolupráce  vedla  k úspěšné  záchraně  svěřeného  vnuka.  Kdo  by  si  pomyslel,
že  bude ve  svém babičkovském věku  soutěžit  s těmi  nejmenšími  o  bravurní
výkony  na  lanové  atrakci  a  ještě  k tomu  si  to  dojede  vyzkoušet  z Plzně
až do SAFARI PARKU ve Dvoře Králové nad LABEM?  Po akrobatickém
výkonu byl čas na kávičku, a tam jsme se s Marcelkou také opětovně spojili
k další  prohlídce  SAFARI  PARKU.  Celá  skupina  vyrazila  za  poznáním.
Prohlédli jsme si lemury, slony, hady, opice i krásné šelmy. Při putování mezi
všemi  těmi  zvířaty  se  pomalu  nachyloval  čas  k odjezdu.  To  si  ale,  s námi
se  pohybující  pan  doktor  vzpomněl,  že  slíbil  synovi,  že  si  prohlédnou  také
kostry  v Burianově  muzeu.  Snažíc  se  splnit  to,  co  slíbil  se  od  nás  se  svojí
manželkou  a  synem odpojil  a  vyrazil  směr  muzeum.  Domluva  byla,  že  my
ostatní půjdeme k východu a oni na rychlovku do muzea. Po pár krocích se pan
doktor  vrátil  zpět  s nabídkou,  že  s sebou  vezmou  i  staršího  z Marcelčiných
vnuků. Ten nabídku přijal, babička svolila a já začala mít strach ještě větší než
před chvílí.  Při vzpomínce na loňský výlet mi začalo být těžko. Při loňském
výletě  se  totiž  zmíněný  lékař  chvilkovou  nepozorností  objevil  mimo  naši
skupinu a se zoufalým telefonátem: „Mami, mami, já jsem se ztratil“, požadoval
moji navigaci k opětovnému připojení ke skupině. Vysvětlit exotickému lékaři,
ne úplně dobře ovládajícímu češtinu, kterak má postupovat byl vskutku heroický
výkon. Nezbývalo tedy nyní nic jiného, než se v duchu modlit, aby se loňský rok
neopakoval.  Naše  část  party  postupovala  směrem k východu,  kde  jsme  ještě



využily toalety. Zde jsem viděla, že dost z osazenstva obou autobusů se pomalu
také  chystá  směrem k  parkovišti.  Já  se  vydala  napřed,  abych si  mohla  zase
postupně  všechny  cestující  odškrtávat  ze  svého  seznamu.  Po  chvíli  jsem
ze  strachu  provedla  jeden  rychlý  kontrolní  telefonát  muzea  chtivé  skupince.
Po ubezpečení, že se již blíží směrem k východu, se mi dost ulevilo. Nakonec
jsem  ještě  jednou  požádala  paní  Böhmovou  o  rychlou  kontrolu  usazených
cestujících a  totéž provedla ve svém autobuse.  Protože Účastníci  výletu byli
vzorní a dorazili včas, mohli jsme v 17 hodin vyrazit na zpáteční cestu. I cesta
zpět proběhla pouze s jednou krátkou „čůrací“ pauzou a také provoz na silnici
nám byl příznivě nakloněn, takže jsme do Plzně přijeli v dobrém čase. Unavení,
ale  dle  ohlasů  spokojení,  se  každý  vydal  ke  svému  domovu.  Já  mohu  jen
konstatovat, že „ten nahoře“ vyslyšel mé několika měsíční prosby a po celou
dobu výletu jsme měli přímo výstavní počasí. Co víc si přát? Snad jen, aby další
mnou  plánovaná  akce,  kterou  je  setkání  bývalých  zaměstnanců  FN  v říjnu,
proběhla také bez problémů a ke spokojenosti všech, kteří se jí zůčastní.

Jitka Janouškovcová - Foto (viz fotogalerie - část fotografií poskytli i účastníci
výletu)


